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General PA Meeting Minutes 1/17/2023 

Spanish Version- Versión en Español 

   

1. Call to order 

The meeting was called to order at approximately 7:32 pm by President Sarajean Santoro. The meeting took 

place over Zoom. 

 

2. Review and approval of minutes 

Sarajean announced that Hollis sent out the unapproved minutes from the December meeting ahead of time 

via email to the community. Sarajean asked if anyone has feedback or wanted to request that we review the 

minutes; nobody replied. A motion to approve the minutes was made and seconded. Then, the minutes were 

officially approved. 

 

3. President’s report 

Sarajean informed the community that she attends meetings of the District 6 Presidents' Council. They bring 
up resources, and Sarajean shares them with our community. She mentioned half-priced metro cards. There 
is a website where we can enter our personal info to see if we qualify. 
 

4. Treasurer’s report 

Juan informed the community that the PA currently has about $61,000, divided between two banks. They are 

working on our tax return with an accountant. They still need to sign it and e-file. They are also working on a 

financial report to submit to Alli. 

 

5. Principal’s report 

Alli talked about recruitment efforts. They emailed the community about this in one of the "News from 

Admin" emails. During the pandemic, a lot of families moved out of the city. Muscota went from about 300 

students to about 250 students. That is better than most District 6 schools, percentagewise, but we are not 

considered a Title 1 school, so we were not in a good position to lose 50 students. They don't want to have to 

give back money next year, and they don't want to collapse a class or excess a teacher. They are conducting 

tours. They want to gain some transfer students. If we can go from 250 to 275, that would be incredible. Alli 

suggested to the community that if anyone hears from families that they are moving into the district, or that 

they are not happy with their current school, we should tell them about Muscota. 

 

Alli mentions that the PA paid for Scribble this year. They also didn't need to pay for an assistant principal. So, 

they are OK, but this is not sustainable. They are trying to get an afterschool program. They learned about an 

organization called Compass, but that organization is not accepting applications right now; Muscota is on 

their list though.  
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Alli said that they will start having morning conversations with parents this month. Each month, the 

conversation will focus on a different topic. 

 

Alli briefly talked about testing and mentioned the afterschool prep on Wednesdays and Thursdays. 

 

Alli informed the community that the talent show will place on Thursday, February 9, at 6 pm. Alli said it is 

her favorite event of the year. She pointed out that children of some people present at the PA meeting are in 

the show. She said that the show also helps to raise money for the fifth-grade trip, Nature's Classroom. Fifth 

graders work the event, sell concessions, etc. The trip will cost about $13,000 this year. 

 

Alli said that parents are back at lunch and recess. 

 

Alli thanked everyone for their time, it makes a difference. 

 

6. Member comments and questions 

Sarajean explained the stack for questions and comments. Hollis will do the stacking. 

 

Hollis read a question from the chat about the safety concerns with no assistant principal. Alli said that 

having an assistant principal is not mandated. However, each admin has certain training, and it is 

recommended to have at least two administrators. Having only one person is problematic. When Alli has to 

leave the building (e.g., for a Principals' Meeting), there is no admin. There is still a chain of command 

though. Hanin is still in the building, then Denise, etc. 

 

Alli added that they for-sure want an assistant principal next year. Debbie asked if there is a plan to hire one. 

Alli said yes. There is a process, and it takes a couple of months to complete it. First, they had to do the C30 

process for the principal. Now, they need to do it again for an assistant principal. There are two main reasons 

there is no AP right now. One is budget. Two is that they do have people on staff with appropriate licenses 

who want to apply, but it would be disruptive right now for them to have to pull a teacher from a class in the 

middle of the year. They hope to start the hiring process in April or May. The budget will be known then, so 

they will know if they are in good shape to hire an AP. 

 

A community member asked if they could extend training to the second in command. Alli said that Hanin is a 

guidance counselor and is not in a position where she needs to make administrative decisions. Even if she 

gets more training, she wouldn't have that sort of experience. 

 

7. School Leadership Team report 
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Sarajean asked if anyone else from the SLT wanted to give the report. Nobody volunteered, so Sarajean 

spoke. She informed the community that SLT meeting take place two days after the general PA meetings, so 

almost a month goes by before the next PA meeting. Sarajean looked back at her notes. She said at the most 

recent SLT meeting, they looked over data related to social emotional screeners. They noticed trends, 

discussed strengths related to supporting students in social emotional learning, and discussed possible 

improvements. 

 

8. New Business 

● Scholastic Book Fair report 

Hollis discussed the Scholastic Book Fair. She said that they wrapped it up. They were thrilled with the 

experience. Alli cemented the schedule and execution. The kids were super excited. The goal was to reach 

$3500, so we can keep a percentage of sales. We reached $5406 and change, and we get to keep $1276 and 

change. Hollis said that for anyone who has money left over in their e-wallet, it just sits there; they can roll it 

over to next year's e-wallet. Hollis said that some people asked if they could donate the remainder to the PA; 

she is not sure yet. She said she will welcome people to the Book Fair Committee next year. 

 

● Gala planning update – call for volunteers! 

Hollis informed the community that the Muscota Gala will take place during the evening of March 4. She 

encouraged us to book babysitters! She said that due to inflation and price hikes, the cost of doing it at the 

church where it took place the last time blew up, and it is too much for current budget. So, we are moving 

the gala to an alternate location, which is cozier. They are looking for ways that people can get involved. They 

are also looking for auction items. The gala is a big money maker. We have a diverse, interesting community 

of parents. For example, Hollis said that she owns a bookstore, and her husband works for a series of 

restaurant, and they will host some sort of event. She asked us to think about people we know. Debbie can 

donate massages. Hollis asked if anyone has a weekend house or a time share; if we can donate a few days, 

they would be grateful. Debbie typed various suggestions into the chat. Hollis said that Sarajean is offering a 

pickling class. A few other ideas were suggested. Hollis mentioned Auctria. This website makes it easy to 

donate items for the auction. Phil is running Auctria. Hollis mentioned theater tickets as a possible auction 

item (a suggestion from the chat). 

 

Hollis said that they would love a technical director for the party, to handle things such as lighting and sound. 

She said that they are also working on a virtual component. If anyone who lives in that world can contribute 

time, that would be great. They would also love an event photographer. They also need people who can cold-

call people. They need an auctioneer. They also need other day-of and event volunteers. Volunteering also 

guarantees attendance if they sell out of tickets. 
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● 501c3 status update 

Sarajean briefly explained the history of this issue. We received tax exempt status in 2013. Then we didn't file 

the appropriate form for the next three years, and our status was revoked. When this was discovered, we 

paid back-taxes. We were reinstated, but we never received the necessary letter, and we remained on a red-

flag list. So, when people tried to get matching donations, the red flag came up. Sarajean called the IRS. The 

person on the phone said that they saw we were reinstated, but that it wasn't showing on an IRS website, 

and Sarajean was told that they would send us a letter of affirmation. Sarajean doesn't know if we'll be 

removed from red-flag list once we receive the letter. So, we may have a few more hurdles to cross. 

However, we are a public charity, and she encourages people to donate freely. 

 

● Snacks 

Debbie informed the community that all classes are in good shape with class signups. Rosa's class is lagging a 

bit behind, but they are good until second week of February. Some families in grades 3-5 have reached out 

about bringing snacks for test prep sessions. It would be great if we could send extra snacks; we could leave 

them with Monique. Debbie said she sent out a sign-up link. If we can help, that would be great. 

 

● Annual Appeal 

Sarajean explained that the Annual Appeal is a fundraising effort. We haven't done it since 2020, largely due 

to financial strains that families endured during the pandemic. We also weren't spending as much. Maybe it 

also fell off the radar. This year, the PA covered the art program; we hope it is in Muscota's budget next year, 

because we wouldn't be able to do that again. Most fundraising efforts are tied to an event or a sale. 

However, the Annual Appeal, along with Giving Tuesday, are the only times the PA "blatantly asks for 

money". They understand it is not possible for every family. Sarajean said they will send out a long letter in 

email form. 

 

Back in 2020, Ryan and Lisa (PA co-presidents at the time) came up with a novel way to approach this. In 

previous years, we just asked for one-time donations. They thought it might be easier to send smaller 

payments recurringly compared to one bigger payment all at once. Sarajean said they will also send letters in 

backpacks. We are also welcome to just give one time, or to ignore it all together. This can make a big 

difference for our kids. 

 

Unrelated to an agenda item, someone asked in the chat if we can do bake sales. Sarajean says yes; we do 

sometimes do those (e.g., at Mad Hatters). Maybe we could do one by itself. 

 

9. Adjournment 

The meeting was adjourned at approximately 8:14 pm. Sarajean wished everyone a good night. 
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ESPAÑOL_Acta de la reunión general de AP 17/1/2023 

1. Llama para ordenar 

La reunión fue iniciada aproximadamente a las 7:32 pm por el presidente Sarajean Santoro. La reunión se 

llevó a cabo por Zoom. 

 

2. Revisión y aprobación de actas. 

Sarajean anunció que Hollis envió las actas no aprobadas de la reunión de diciembre con anticipación por 

correo electrónico a la comunidad. Sarajean preguntó si alguien tiene comentarios o desea solicitar que 

revisemos las actas; nadie respondió Se hizo una moción para aprobar el acta y se secundó. Luego, el acta fue 

aprobada oficialmente. 

 

3. Informe del presidente 

Sarajean informó a la comunidad que asiste a las reuniones del Consejo de Presidentes del Distrito 6. Traen a 

colación recursos y Sarajean los comparte con nuestra comunidad. Mencionó tarjetas de metro a mitad de 

precio. Hay un sitio web donde podemos ingresar nuestra información personal para ver si calificamos. 

 

4. Informe del tesorero 

Juan informó a la comunidad que la Autoridad Palestina actualmente tiene alrededor de $61,000, divididos 

entre dos bancos. Están trabajando en nuestra declaración de impuestos con un contador. Todavía necesitan 

firmarlo y presentarlo electrónicamente. También están trabajando en un informe financiero para presentar 

a Alli. 

 

5. Informe del director 

Alli habló sobre los esfuerzos de reclutamiento. Le enviaron un correo electrónico a la comunidad sobre esto 

en uno de los correos electrónicos de "Noticias del administrador". Durante la pandemia, muchas familias se 

mudaron fuera de la ciudad. Muscota pasó de unos 300 estudiantes a unos 250 estudiantes. Eso es mejor 

que la mayoría de las escuelas del Distrito 6, en términos porcentuales, pero no se nos considera una escuela 

de Título 1, por lo que no estábamos en una buena posición para perder 50 estudiantes. No quieren tener 

que devolver dinero el próximo año, y no quieren colapsar una clase o exceder a un maestro. Están 

realizando giras. Quieren ganar algunos estudiantes transferidos. Si podemos pasar de 250 a 275, sería 

increíble. Alli sugirió a la comunidad que si alguien escucha de las familias que se están mudando al distrito o 

que no están contentos con su escuela actual, deberíamos informarles sobre Muscota. 

 

Alli menciona que la AP pagó por Scribble este año. Tampoco necesitaban pagar por un subdirector. 

Entonces, están bien, pero esto no es sostenible. Están tratando de conseguir un programa para después de 
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la escuela. Se enteraron de una organización llamada Compass, pero esa organización no está aceptando 

solicitudes en este momento; Sin embargo, Muscota está en su lista. 

 

Alli dijo que comenzarán a tener conversaciones matutinas con los padres este mes. Cada mes, la 

conversación se centrará en un tema diferente. 

 

Alli habló brevemente sobre las pruebas y mencionó la preparación después de la escuela los miércoles y 

jueves. 

 

Alli informó a la comunidad que el show de talentos se llevará a cabo el jueves 9 de febrero a las 6 pm. Alli 

dijo que es su evento favorito del año. Señaló que los hijos de algunas personas presentes en la reunión de 

PA están en el espectáculo. Dijo que el espectáculo también ayuda a recaudar dinero para el viaje de quinto 

grado, Nature's Classroom. Los alumnos de quinto grado trabajan en el evento, venden concesiones, etc. El 

viaje costará alrededor de $13,000 este año. 

 

Alli dijo que los padres regresaron durante el almuerzo y el recreo. 

 

Alli agradeció a todos por su tiempo, hace la diferencia 

 

6. Comentarios y preguntas de los miembros 

Sarajean explicó la pila de preguntas y comentarios. Hollis hará el apilamiento. 

 

Hollis leyó una pregunta del chat sobre las preocupaciones de seguridad sin el subdirector. Alli dijo que no es 

obligatorio tener un subdirector. Sin embargo, cada administrador tiene cierta capacitación y se recomienda 

tener al menos dos administradores. Tener una sola persona es problemático. Cuando Alli tiene que salir del 

edificio (por ejemplo, para una reunión de directores), no hay administrador. Sin embargo, todavía hay una 

cadena de mando. Hanin todavía está en el edificio, luego Denise, etc. 

 

Alli agregó que seguramente quieren un subdirector el próximo año. Debbie preguntó si hay un plan para 

contratar uno. Ali dijo que sí. Hay un proceso, y lleva un par de meses completarlo. Primero, tenían que hacer 

el proceso C30 para el director. Ahora, necesitan hacerlo de nuevo para un subdirector. Hay dos razones 

principales por las que no hay AP en este momento. Uno es el presupuesto. La segunda es que tienen 

personas en el personal con las licencias apropiadas que quieren postularse, pero sería perjudicial en este 

momento para ellos tener que retirar a un maestro de una clase a mediados de año. Esperan iniciar el 

proceso de contratación en abril o mayo. Entonces se sabrá el presupuesto, así sabrán si están en 

condiciones de contratar un AP. 
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Un miembro de la comunidad preguntó si podían extender la capacitación al segundo al mando. Alli dijo que 

Hanin es consejera vocacional y no está en una posición en la que deba tomar decisiones administrativas. 

Incluso si recibe más entrenamiento, no tendría ese tipo de experiencia. 

 

7. Informe del equipo de liderazgo escolar 

Sarajean preguntó si alguien más del SLT quería dar el informe. Nadie se ofreció como voluntario, así que 

habló Sarajean. Informó a la comunidad que la reunión del SLT se lleva a cabo dos días después de las 

reuniones generales de la PA, por lo que pasa casi un mes antes de la próxima reunión de la PA. Sarajean 

volvió a mirar sus notas. Ella dijo que en la reunión más reciente de SLT, revisaron los datos relacionados con 

las evaluaciones socioemocionales. Notaron tendencias, discutieron las fortalezas relacionadas con el apoyo 

a los estudiantes en el aprendizaje socioemocional y discutieron posibles mejora 

 

8. Nuevo negocio 

● Informe de la Feria del Libro Scholastic 

Hollis habló sobre la Feria del Libro Scholastic. Ella dijo que lo envolvieron. Estaban encantados con la 

experiencia. Alli consolidó el cronograma y la ejecución. Los niños estaban súper emocionados. El objetivo 

era llegar a $ 3500, para que podamos mantener un porcentaje de las ventas. Llegamos a $5406 y cambio, y 

nos quedamos con $1276 y cambio. Hollis dijo que para cualquiera que tenga dinero sobrante en su billetera 

electrónica, simplemente se queda allí; pueden transferirlo a la billetera electrónica del próximo año. Hollis 

dijo que algunas personas preguntaron si podían donar el resto a la Autoridad Palestina; ella no está segura 

todavía. Ella dijo que dará la bienvenida a la gente al Comité de la Feria del Libro el próximo año. 

 

● Actualización de la planificación de la gala: ¡llame a voluntarios! 

Hollis informó a la comunidad que la Muscota Gala se llevará a cabo durante la noche del 4 de marzo. ¡Nos 

animó a reservar niñeras! Ella dijo que debido a la inflación y el aumento de precios, el costo de hacerlo en la 

iglesia donde se llevó a cabo la última vez se disparó y es demasiado para el presupuesto actual. Por lo tanto, 

estamos trasladando la gala a un lugar alternativo, que es más acogedor. Están buscando maneras en que la 

gente pueda involucrarse. También están buscando artículos para la subasta. La gala es una gran fuente de 

dinero. Tenemos una comunidad diversa e interesante de padres. Por ejemplo, Hollis dijo que ella es dueña 

de una librería y que su esposo trabaja para una serie de restaurantes y que organizan algún tipo de evento. 

Nos pidió que pensáramos en las personas que conocemos. Debbie puede donar masajes. Hollis preguntó si 

alguien tiene una casa de fin de semana o un tiempo compartido; si podemos donar unos días, estarían 

agradecidos. Debbie escribió varias sugerencias en el chat. Hollis dijo que Sarajean está ofreciendo una clase 

de decapado. Se sugirieron algunas otras ideas. Hollis mencionó Auctria. Este sitio web facilita la donación de 

artículos para la subasta. Phil dirige Auctria. Hollis mencionó las entradas para el teatro como un posible 

artículo de subasta (una sugerencia del chat). 
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Hollis dijo que les encantaría un director técnico para la fiesta, para manejar cosas como la iluminación y el 

sonido. Ella dijo que también están trabajando en un componente virtual. Si alguien que vive en ese mundo 

puede contribuir con su tiempo, sería genial. También les encantaría un fotógrafo de eventos. También 

necesitan personas que puedan llamar en frío a las personas. Necesitan un subastador. También necesitan 

otros voluntarios para el día y el evento. El voluntariado también garantiza la asistencia si se agotan las 

entradas. 

 

 

● Actualización de estado 501c3 

Sarajean explicó brevemente la historia de este problema. Recibimos el estado de exención de impuestos en 

2013. Luego, no presentamos el formulario correspondiente durante los siguientes tres años y nuestro 

estado fue revocado. Cuando se descubrió esto, pagamos impuestos atrasados. Fuimos reincorporados, pero 

nunca recibimos la carta necesaria y permanecimos en una lista de banderas rojas. Entonces, cuando las 

personas intentaron obtener donaciones equivalentes, apareció la bandera roja. Sarajean llamó al IRS. La 

persona en el teléfono dijo que vio que fuimos reincorporados, pero que no aparecía en un sitio web del IRS, 

y le dijeron a Sarajean que nos enviarían una carta de confirmación. Sarajean no sabe si seremos eliminados 

de la lista de banderas rojas una vez que recibamos la carta. Entonces, es posible que tengamos algunos 

obstáculos más que cruzar. Sin embargo, somos una organización benéfica pública y ella alienta a las 

personas a donar libremente. 

 

● Aperitivos 

Debbie informó a la comunidad que todas las clases están en buen estado con las inscripciones en las clases. 

La clase de Rosa se está retrasando un poco, pero van bien hasta la segunda semana de febrero. Algunas 

familias en los grados 3-5 se han acercado para traer refrigerios para las sesiones de preparación para 

exámenes. Sería genial si pudiéramos enviar refrigerios adicionales; Podríamos dejarlos con Monique. Debbie 

dijo que envió un enlace de registro. Si podemos ayudar, sería genial. 

 

● Apelación Anual 

Sarajean explicó que la Campaña Anual es un esfuerzo de recaudación de fondos. No lo hemos hecho desde 

2020, en gran parte debido a las tensiones financieras que las familias sufrieron durante la pandemia. 

Tampoco estábamos gastando tanto. Tal vez también se cayó del radar. Este año, la PA cubrió el programa de 

arte; esperamos que esté en el presupuesto de Muscota el próximo año, porque no podríamos volver a 

hacerlo. La mayoría de los esfuerzos de recaudación de fondos están vinculados a un evento o una venta. Sin 

embargo, la Campaña Anual, junto con Giving Tuesday, son las únicas ocasiones en que la Autoridad 

Palestina "pide dinero descaradamente". Entienden que no es posible para todas las familias. Sarajean dijo 

que enviarán una carta larga en forma de correo electrónico. 
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En 2020, Ryan y Lisa (copresidentes de PA en ese momento) idearon una forma novedosa de abordar esto. En 

años anteriores, solo pedíamos donaciones únicas. Pensaron que podría ser más fácil enviar pagos más 

pequeños de forma recurrente en comparación con un pago más grande de una sola vez. Sarajean dijo que 

también enviarán cartas en mochilas. También somos bienvenidos a dar solo una vez, o ignorarlo todo junto. 

Esto puede marcar una gran diferencia para nuestros hijos. 

 

Sin relación con un tema de la agenda, alguien preguntó en el chat si podíamos hacer ventas de pasteles. 

Sarajean dice que sí; a veces hacemos eso (por ejemplo, en Mad Hatters). Tal vez podríamos hacer uno solo. 

9. Aplazamiento 

La reunión se levantó aproximadamente a las 8:14 pm. Sarajean les deseó a todos una buena noche. 

 

 

 

 


